

Title: Analysis on the policy shifts of tariffs and its impact

Abstract: The question, "Is Trump irrational?"—along with similar rhetorical reactions—may have shaped the initial public and scholarly responses to President Trump's announcement of reciprocal tariffs on April 2nd, symbolically designated as "Liberation Day." However, upon closer examination, it becomes evident that Trump's proposal does not arise from an impulsive trade strategy. Rather, it reflects a long-standing and calculated approach to trade relations, grounded in his administration's efforts to address what it identifies as key economic challenges. Tariffs, after all, are not novel instruments in international trade; they are historically rooted tools that have been employed by successive U.S. governments to pursue strategic economic goals. Nevertheless, the legitimacy of Trump's tariffs within the current global trading framework remains a subject of intense debate. Complicating this discussion is the reality that the global economy today is marked by profound uncertainty and volatility—conditions to which Japan is by no means immune. In light of this precarious environment, a comprehensive and multi-faceted analysis of Trump's tariff policy is essential. This analysis should encompass: (1) a historical overview of tariffs within the international trade system; (2) the rationale and strategic logic underpinning Trump's tariff measures; (3) the legal legitimacy of these tariffs under the World Trade Organization's rules and (4) their impacts on both the American and Japanese labor markets.

タイトル：関税政策の転換とその影響

要約： トランプ大統領は4月2日の「解放の日」に相互関税措置を発表した。一般市民と学界には疑念が広がった。トランプ大統領の相互関税措置を詳細に分析すると、トランプの提案は衝動的な貿易戦略から生まれたものではないとわかる。むしろ、彼の政権が直面する主要な経済課題に対応するための、長期的で計算された貿易関係へのアプローチを反映している。関税は、国際貿易において新たなツールではない。関税は、歴史的に根付いた手段であり、歴代の米国政府が戦略的な経済目標を追求するために活用されてきた。トランプ大統領の関税措置の正当性は、現在のグローバルな貿易枠組みにおいて激しい議論の的となっている。この議論を複雑にしているのは、現在の世界経済が深刻な不確実性と変動性に特徴付けられている現実だ。この不安定な環境を踏まえると、トランプ大統領の関税政策に関する包括的で多角的な分析が不可欠である。本分析には以下の要素が含まれる：(1) 国際貿易システムにおける関税の歴史的概観；(2) トランプ大統領の関税措置の根拠と戦略的論理；(3) これらの関税のWTO規則に基づく法的正当性；および(4) 米日両国の労働市場への影響。これらの視点を踏まえ、多角的にトランプ大統領が提示した関税政策を分析することが本発表の目的である。